

Tid: Kl. 09:30 – 11:30

Plats: Zoom och J2519

Närvarande ledamöter: Kim Bolton, ordförande
Jonas Gilbert, bibliotekschef
Katharina Nordling, bitr. bibliotekschef
Razieh Hashemi Sanatgar, Akademin för textil, teknik och ekonomi
Camilla Eskilsson, Akademin för vård, arbetsliv och välfärd
Petra Pauli, Akademin för bibliotek, information, pedagogik och IT
Veronica Trépagny, Akademin för bibliotek, information, pedagogik och IT
Eva-Lotta Andersson Lidén, Akademin för polisiärt arbete
Hanna Gadd, extern ledamot (Högskolan Väst)
Jennifer Gustavsson, studentrepresentant
Odett Norberg, studentrepresentant

Adjungerade: Martin Borg, sekr.

Frånvarande: Anna Cregård, förvaltningschef

1.

Mötets öppnande

Ordförande Kim Bolton öppnar mötet. Detta är Kims sista möte som ordförande, ny prorektor meddelas 12 juni.

2.

Utseende av justeringsperson

Razieh Hashemi Sanatgar utses att jämte ordförande justera protokollet.

3.

Föredragningslista

Föredragningslistan godkännes.

4.

Föregående protokoll

Föregående mötesprotokoll går igenom. Och lägges därefter till handlingarna.

Punkten om AI (punkt 7 i föreg. protokoll) kommenteras och diskuteras några varv till.

5.

Biblioteksdagarna 2025

Jonas redogör för hur konferensen Biblioteksdagarna, som pågick från 20 till 22 maj, genomförts. Totalt var det 360 deltagare, en bra uppslutning från bibliotekssverige. Flera deltagare från högskolan, både från biblioteket och bibliotekarieutbildningen. En posterutställning kunde ses i bibliotekets lokaler som föll väl ut.

Kommentar från studentrepresentant att det var högljutt i biblioteket under tiden posterutställningen pågick.

6.

Nya medarbetare och pågående rekryteringar

Jonas och Katharina föredrar ärendet. Två nya medarbetare skall börja i biblioteket från augusti, de är bibliotekarier. En har folkbiblioteks- och lärarbakgrund och den andre har lärosätesbakgrund. Det har varit en bra process. En av dem har arbetat här tidigare.

Det pågår rekrytering av en medieproducent. Det var tretton sökanden på tjänsten och intervjuer har påbörjats. Det är över lag bra sökanden.

Det finns en vakans som IKT-pedagog sedan den personen provar nytt jobb. Utöver detta har biblioteket en tjänstledighet på en bibliotekarie som studerar.

7.

Aktuella frågor kring kurslitteratur inkl. talböcker

Jonas föredrar ärendet. Det pågår för närvarande olika utredningar som berör bland annat frågan om kurslitteratur. Först har vi MTM (Myndigheten för tillgängliga medier) som producerar talböcker och distribuerar dem via plattformen Legimus. De ser över sitt uppdrag och kommer med stora förändringar inom kort. Det är bland annat kopplat till EU:s nya tillgänglighetsdirektiv.

Det nya direktivet kommer att gälla från 28 juni. Det innebär bland annat att förlag som håller på med kurslitteratur skall erbjuda den i tillgängliga format när det gäller digital publicering. Det kommer att förändra MTM:s arbetssätt. Detta sker samtidigt som MTM har hamnat i en diskussion med de svenska läromedelsförlagen, inte minst Studentlitteratur som hävdar att MTM:s böcker sprids illegalt. Efter detta har MTM bland annat infört kryptering av bokfilerna. MTM skall presentera en utredning i juni, där kommer de att lyfta fram att verksamheten kommer att förändras för alla, för dem själva, för studenter, för bibliotek och för förlag.

För vår del kan det betyda att vi får titta på våra eboks-plattformar och se hur tillgänglighetsanpassningarna fungerar på dem.

Samtidigt har Studentlitteratur lanserat en plattform för kursböcker, Studora heter den. Den riktar sig till studenter som en streamingtjänst för e-böcker. Man kan där hyra en bok för 120 dagar.

Direktivet skall inte tillämpas på små förlag och inte på myndigheter.

MTM kommer att fortsätta med inläsningar om inte andra vägar finns att få tag i litteraturen. Det gäller den svenska litteraturen.

I vårändringsbudgeten gav Regeringen nya uppdrag till SCB och UKÄ, som rör kurslitteratur. UKÄ får i uppdrag att kartlägga hur studenternas tillgång till och användning av kurslitteratur på högskolan har förändrats över tid. SCB får i uppdrag att göra en kartläggning på

läsförståelse bland studenter på högskolan samt att följa upp den utvecklingens effekter på t.ex. genomströmning.

Katharina berättar vidare om att efterfrågan på Legimus har ökat år för år på högskolan. Idag möter vi studenterna en och en när biblioteket delar ut konton till Legimus. Det har skett en fördubbling från 2022 till 2024. Det tar mycket tid i anspråk. Nu tittar vi på en idé om drop-in tillfällen för att samla studenter som efterfrågar detta och på så sätt underlätta för de som delar ut konton. Filmer håller också på att spelas in.

8.

Nationellt samarbete kring bibliotekssystem

Jonas föredrar ärendet och går igenom bakgrunden för denna fråga. Idag ingår högskolans bibliotek i ett samarbete kallat GSLG för bibliotekssystem. Det är snart 30 år gammalt och utgörs, förutom av oss själva, av biblioteken vid Linnéuniversitetet och Örebro universitet. För ett år sen hölls ett möte för att diskutera hur samarbetet skulle fortgå och hur man kunde gå vidare. Ett antal bibliotek har hört av sig till konsortiet och det beslöts att skicka ut en förfrågan om fler bibliotek var intresserade av ett samarbete kring bibliotekssystem. Kontakt togs också med SUNET.

Detta gav en stor respons och resulterade i en workshop i september 2024 hos SUNET med 18 intresserade bibliotek. En andra workshop hölls i slutet av november för att se över möjliga systemlösningar. Denna termin har det varit en planeringsgrupp som tillsammans med SUNET tagit fram en förstudie och ett beslutsunderlag för Vetenskapsrådet (VR), där SUNET är en del av. Avdelningschefen på VR tog beslut i slutet av april om att gå vidare. Förstudien skickades då ut till alla bibliotek.

Nu har projektet två delar. En del består av biblioteksplattformen FOLIO (the Future of Library is Open) som SUNET kommer att ta i drift. Den är utvecklad av Ebsco men är tillgängliggjord genom Open source (öppen källkod). Idag används den av Chalmers, som var först ut med den, och Linköpings universitet. KB (Kungliga biblioteket) håller på med en installation. Denna del rör lån, cirkulation, låntagare och bokinformation.

Den andra delen rör e-resurser och en discoverytjänst. Den delen behöver upphandlas. SUNET har gått ut med en förfrågan om en avsiktsförklaring och om hälften av lärosätes- och myndighetsbiblioteken säger ja till detta så kan SUNET göra en upphandling. För SUNET är bibliotekssystem något nytt och en upphandling blir också ett test för att se hur och vilka leverantörer som svarar.

Det finns idag redan en pilotgrupp med bibliotek som kommer att gå i drift först och troligen redan under 2026. En projektgrupp och en styrgrupp har eller håller på att tillsättas. I samarbetet med Linne och Örebro kommer biblioteket hålla en gemensam linje.

Högskolan ställer sig bakom avsiktsförklaringen och under hösten kommer vi att se över konsekvenser för ett systembyte. SUNET har tagit sig an frågan väl. De arbetar gärna med denna fråga. Det kommer frågor från medarbetarhåll hur vi skall arbeta med detta och våra arbetsrutiner. I förlängningen kan det utvecklas många samarbeten runt exempelvis statistik och hur man arbetar med e-resurser.

Kommentar från Hanna att detta ses som något mycket positivt inom bibliotekssverige.

9.

HB:s arbetsgrupp för öppen vetenskap

Jonas inleder och ger mötet en uppdatering i frågan. Ett rektorsbeslut togs efter årsskiftet om att inrätta en högskolegemensam grupp för öppen vetenskap. Uppdraget är att kartlägga nuläget utifrån SUHF:s rekommendationer, att identifiera behov och utmaningar för högskolans arbete i frågan, att ge förslag om det behövs ytterligare styrdokument och åtgärder och att följa upp implementeringen av öppen vetenskap.

Det är ett stort arbete och gruppen får börja med att göra en tidsplan. Det finns ett internationellt manifest COARA (Coalition for Advancing Research Assessment) om forskningsutvärdering som många universitet har undertecknat. Det har varit uppe i nämndråden om även HB skall underteckna det. Det blir ytterligare en fråga för arbetsgruppen att arbeta vidare med.

Till gruppen är utsett att prorektor blir ordförande och bibliotekschef sekreterare. Andra ledamöter är:

Caroline Bäckström, A2

Gustaf Nelhans A3

Charlotta Thodelius, A4

Hanna Hallnäs, doktorandrepresentant

Pieta Eklund, VS

Ännu ingen från A1. Första mötet hålls utan representant därifrån.

Det första mötet blir i mitten av juni.

10.

Verksamhetsutveckling för biblioteket och Edutech

Jonas informerar. Biblioteksledningen planerar att under hösten arbeta med verksamhetsutveckling med personalen. Det handlar om att tänka igenom verksamheten och hur den kan utvecklas. Arbetsnamnet är "Så här vill vi ha det".

Det handlar om biblioteksverksamheten, det språkpedagogiska stödet, Edutech med IKT-pedagogiken och mediaproduktionen. Vi behöver tänka igenom gränsfrågorna kring Edutech och även andra gränssytor vi har inom högskolan.

Det kommer att starta med en personaldag den 12 juni för medarbetarna. Det kommer att tas fram en utvecklingsplan över vad vi vill förändra och rådet kan bli ett viktigt bollplank.

11.

Tider för höstens möten

Mötestider för hösten skall planeras. Jonas och Martin tittar på detta och skickar ut en Doodle till alla ledamöter för val av tider.

Studentrepresentanter som vill fortsätta även nästa läsår kontaktar studentkåren om detta.

Till hösten kommer platsen för A4 att vara vakant detta gäller tills ledningsorganisationen har blivit förstärkt.

12.

Övriga frågor

Jonas berättar att all **belysning** skall bytas i biblioteket under sommar och höst, både i allmänna ytor och i tjänsterum. Campus och hållbarhet har räknat ut att det kommer spara 45 tkr per år med den nya belysningen.

Media och Publiceringsbudgeten har diskuterats i controllersgruppen och rektors ledningsråd och är nu godkänd.

Diva har haft ett pågående utvecklingsarbete och nu kommer en ny version i höst och för oss troligen efter årsskiftet. Viss funktionalitet, som att kunna ta ut data i csv-filer, som de först inte tänkt ha med har via propåer från olika lärosäten gjort att det kommer inkluderas i nya Diva.

Campus Varberg har kontaktat Jonas. De vill ha ett möte om framtiden. Jonas stämmer av med Petra i rådet inför mötet.

Ledamot undrar om en engelsk version av ”**Guide till harvardssystemet**” finns att tillgå. Även utbytesstudenter har behov av den. De engelskspråkiga studenterna har inte något att förhålla sig till. Det finns en Quick guide på engelska men inte den fullständiga versionen. Biblioteket tittar vidare på detta och återkommer.

13.

Avslutning

Ordförande tackar alla och önskar oss en trevlig sommar.

Vid protokollet

Martin Borg

Justeras:

Ordförande

Justeringsperson